
RADA
w Daszynie

PROTOKOL NrXXXVI/2016
z obrad XXXVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w Daszynie

w dniu 25 listopada 2016r.

Ad.1
Przewodniczacy Rady -Marek Chwialkowski otworzyl obrady XXXVI nadzwyczajnej sesji

Rady Gminy w Daszynie.
Powita! przybylych na obrady sesji: radnych, soltysow, Wojta—Zbigniewa Wojter?.
Stwierdzil, ze sesja jest prawomocna do podejmowania uchwal, poniewaz uczestniczy w niej
15 radnych tj.100% ustawowego skladu rady.
Odczytat wniosek Wojta o zwoianie nadzwyczajnej sesji.
Przedstawil porza_dek obrad poszerzony na prosb? wnioskodawcy nadzwyczajnej sesji- Wojta
Gminy o punkt 4: ,,Podjecie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na przyjecie darowizny
nieruchomosci polozonej w obrebie PGR Koryta.".
Porzadku obrad po zmianach:
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum .
2. Podj^cie uchwafy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Daszyna na lata 2016-2030.
3. Podj^cie uchwafy w sprawie zmian w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
4. Podjecie uchwafy w sprawie wyrazenia zgody na przyjecie darowizny nieruchomosci

polozonej w obrebie PGR Koryta.
5. Zakonczenie obrad.

Ad.2
Przewodniczacy Rady otworzyl dyskusj? nad projektem uchwafy Nr XXXVI/184/2016
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
Radny H.Dabrowski przedstawil zakres planowanych dzialan inwestycyjnych w Korytach.
Powiedzial, ze podmiot wystejpujajcy do Wojta o wydanie decyzji srodowiskowej sktada wniosek
z karta_ przedsiewzi?cia. Planowana inwestycja w Korytach jest dose duza, jak na skale gminy
Daszyna dlatego jest duzy zakres uwarunkowan. Oddziafywanie zakladu be/Izie mialo wpfyw na
mieszkancow, gleb? i srodowisko dlatego jest obwarowany wieloma przepisami. Aby wydac
decyzje o oddziafywaniu na srodowisko Wojt musial zasi§gnaj6 opinii Sanepidu i RDOS-u.
Obie instytucje wskazafy na opracowanie raportu oddziafywania na srodowisko. Wedlug
ogloszenia oddziafywanie b^dzie na 20 podmiotow, a w decyzji wpisano, ze tylko na dziaflc? Pani
K.Wojtera. Scieki b?da_ pfynefy prj'watnym rowem w Upalu, poniewaz wszystkie rowy s .̂
przypisane wlascicielom dziaiek przez ktore przebiegaj% Nie podjeto zadnych dzialan w kierunku
ustalenia podmiotow, ktore b?d .̂ pod wpfywem oddziafywanie tego zakladu. Strony powinny bye
o rym poinformowane. Jest to powazne naduzycie. Kolejna^ nieprawidlowosci^. jest nie
uwzgl^dnienie decyzji Sanepidu i RDOS-u. Radny przytoczyl fragmenty wyroku WS A w Lodzi
z 2015 roku. Decyzja zostaia podpisana przez Sekretarza Grniny. Zdaniem radnego decyzja w tak
waznej dla gminy sprawie powinna bye podpisana przez Wojta. Radny zacytowal fragment decyzji
RDOS-u dotycz^cej podstaw do sporza/izenia raportu oddziafywania na srodowisko. Scieki beda_
pfynefy rowem R14. Zapytal czy gmina posiada wiedz?, jak ten row b?dzie przygotowany do
odbioru sciekow. Czy rolnikami wiedza^, ze scieki bed^. pfynefy rowem przez ich pola? Bez raportu
nie wiadomo , co b^dzie dzialo si§ ze sciekami.
Radny przytoczyl fragmenty raportu RIO na temat stosowania sprzedazy zwrotnej przez samorzg.dy.
Jego zdaniem wpisanie przedsi^wzi^cia do WPF-u ma na celu poprawienie zapisow w budzecie.
Radny b?dzie nadal dzialal w kierunku ukrocenia notorycznego lamania prawa w tej gminie.
Radny T.Dymny zapytal Wojta, na jaka^kwot^ zrealizowano dochody majalkowe planowane
w wysokosci 1 4000.000 z!. Na pierwsze polrocze bylo bardzo niskie wykonanie. Czy sytuacja
ulegla poprawie.
Wojt odpowiedzJat ze zrnienia si? to w trakcie roku proporcjonamie do miesî cy.
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Radny T.Dymny powiedziai, ze na sesji 2 listopada 2016 r. przeglosowano kwot? 140.000 na
dokumentacj? rozbudowy i wyposazenie obiektu w Drzykozach . Teraz przesuwa si? kolejne
pieniajdze na dokumentacje dotyczapa zupeinie nowego przedsi?wzi?cia. Czy gmin? stac na takie
wydatki? Podobna sytuacja dotyczyla nadzwyczajnej sesji z 28 sierpnia 2015 roku w sprawie
przedsi?wzi?eia uzbrojenia terenow inwestycyjnych w Daszynie. Wowczas Wqjt powiedziai, ze
ideq. przewodniq. przedsi?wzi?cia w Daszynie jest uzbrojenie terenow, otrzymanie darowizny o SNS
FOODS i uzbrojenie sajsiednich dzialek, wykonanie nowej linii gazowej dla mieszkancow.
Darowizna w pelnej obiecanej kwocie 1 200.000 z} nie wpfynela do budzetu gminy, nie ma linii
gazowej, bo firmie gaz nie jest potrzebny. Podobnie b?dzie z kolejnq. inwestycja^ majapa powstac
w Korytach. Radny zwrocil si? do radnego Kinskiego z pytaniem czy pami?ta jakie pytanie zadai
wojtowi na sesji z 2015 roku.
Radny J.Kinski powiedziai, ze pytal o warunki wpiaty darowizny od SNS FOODS. Jednak w
trakcie realizacji zmianie ulegly zapisy porozumienia i wplata 1000.000 zt nastapi po
doprowadzeniu do przetwomi rury z chlodem. W porozumienia podpisanym z nowg. firma^ takich
zapisow nie ma.
Radny T.Dymny stwierdzil, ze odshichat nagranie z owczesnej sesji i Wojt nie nie mowil o placeniu
w ratach kwoty darowizny. Zapewnial, ze wplata nastapi w pelnej kwocie.
Jezeli chodzi o plany naszej gminy to trzeba o nich. mowic z duz^. rezerwq.bo przyszlosc gminy jest
niepewna. Sprawa dzisiaj skupia si? na nowej inwestycji z tym, ze po raz kolejny Wojt chce
wchodzic we wspolprac? z prywatnym inwestorem. Taka wspolpraca moze budzic wiele
kontrowersji.
Radny zglosii wniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego nad uchwal%
Radny J.Kinski stwierdzil, ze z usta radnego Dymnego padlo wiele obaw, co do majapego powstac
zakladu w Korytach. Podobne watpliwosci byly wobec Firmy SNS FOODS i okazaJy si?
bezpodstawne. W dniu wczorajszym mialo miejsce otwarcie zakladu. Zatrudniono juz sporo osob
i b?d% kolejne przyj?cia do pracy. Prezes zapewnil, ze wywi^ze si? z zapisow porozumienia w
kwestii dobrowolnej wpiaty. Radny przyznal, ze na ostatniej sesji by} przeciwny nowemu
przedsi?wzi?ciu w Korytach, a wynikalo to z niewiedzy w tym temacie. Zapoznal si? z tresciq.
umowy i jest przekonany, ze b?dzie to inwestycja korzystna dla gminy i mieszkancow. Mi?dzy
innymi z uwagi na gwarantowan^. wplat? 1.300.000 zl, poprowadzenia nowej linii gazowej
umozliwiajapej podla^czenie si? do gazu mieszkancom poludniowej cz?sci gminy. Pieni?dzy dla
gminy moze nie b?dzie, ale b?da_ korzysci w postaci nowej infrastruktury.
Radny T.Dymny zastanawial si? jaki jest eel przekazania nieodplatnej darowizny na rzecz gminy
Daszyna w postaci 2 hektarow ziemi przez Pania_ K. Wojtera.
Radny J.Kinski powiedzial, ze rozmawial z Wojtem w tej kwestii i uzyskal zapewnienie, ze ta
transakcja nie jest obciajzona zadnymi zobowiajzaniami dla gminy.
Radny HJDabrowski stwierdzi}, ze produkcja prowadzona przez SNS FOODS nie oddzialuje w tak
duzym stopniu na srodowisko , jak b?dzie to mialo miejsce w przypadku dzialalnosci Firma Royal
Chicken. Nalezy si? zastanowic czy przekazane 1 300.000 zl na rzecz gminy wystarczy na wyplat?
potencjamych odszkodowan. Praca w Royal Chicken mabyc w systemic dwuzmianowym,
dziesifciogodzirmyrn. Jezeli bedzie na zasadach takich jak w PINT Kutno, to bedziemy mili system
niewolniczy.
Radny J.Kinski stwierdzil, ze radni nie majq, wplywu na zatrudnianie i traktowanie pracownikow.
Firma b?dzie placila podatki, wzbogaci si? gmina o now^. infrastruktur? w postaci modernizacji
SUW i nowej sieci gazowej . Sa_ to argumenry, ktore przekonuj^ce aby glosowac za realizacjq.
nowego przedsi?wzi?cia. Powstanie kolejnych zakladow daje szanse na wzrost dochodow do
budzetu gminy, co ma duze znaczenie w kontekscie splary zadhizenia. Jest to szansa dla gminy
i poprawa zycia dla mieszkancow.
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Radnv T.Dvmny stwierdzil, ze nie jest to dobra decyzja dla mieszkancow w sytuacji coraz
wiekszego zadluzania gmina. Byio wiele nie przeniyslanych decyzji, ktore wprowadziiy gmin?
w klopoty finansowe. Pojawiaja^ si? nowe projekty i pojawia si? pytanie, za co b?da^ realizowane.
Radny apelowal o przeprowadzenie imiennego glosowania, aby mieszkancy inieli wiedz?, jak
podejmowane s^przez Rad? decyzje.
Soltys D.Kaczmarek zapytal czy mieszkancy okolicznych miejscowosci sa_ za budow^. ubojni drobiu
w Korytach?
Soltys K.Matusiak powiedziala, ze mieszkancy wyrazili zgod?. Otizymali dokumenty, ze wszystko
b?dzie uwzgl?dnione tak jak chcieli.
Soltys D.Kaczmarek powiedzial, ze nie nalezy odpychac nowych inwestorow od gminy Daszyna.
W Kutnie najpierw powstalo PENI, a teraz powstaja_kolejne nowe zaklady.
Finna SNS FOODS robi duze wrazenie i ma plany na dalsza^ rozbudow?.
Radnv T.Dymny stwierdzil, ze problemem nie jest powstawanie nowych zakladow. Najgorsze jest
malo transparentne dzialanie Wojta, ktory co innego mowi, a co innego robi.
Radny FLDabrowski stwierdzil, ze powstanie Firma SNS FOODS nie wnosi zadnych dob^ch
zmian dla tutejszych romikow. Zaklad nie planuje prowadzenia skupu plodow rolnych od
producentow. Jezeli chodzi o Ryoal Chicken to raport oddzialywanie na srodowisko powinna
wykonac firma specjalizuj^. si? w tym zakresie. Dlatego pisanie, ze uzgodniono oddzialywanie na
srodowisko z rolnikami jest nie nie znaczape.
Wojt powiedzial, ze radny DajDrowski i Dymny zaskarzyli do Kolegium Odwolawczego w Lodzi
wydang. decyzj? srodowiskow^.. W pismie bylo wiele zarzutow. Przedstawiony w taki sposob gminy
odbija si? negatywnie na jej wizerunku. Przede wszystkim nalezy nie przeszkadzac i nie szkodzic.
Zgodnie z prawem organ wydajapy moze odstapic od opracowania raportu oddzialywania na
srodowisko. Bylo to przedstawione na spotkaniu z mieszkancami, ktorzy byli zadowoleni z
powstania nowego zakladu. Firma w Kutnie odprowadza scieki do ogohiej oczyszczalni sciekow.
W przypadku Koryt wszystko ma odbywac si? w cyklu zamkni?tym. Produkt w postaci kurczakow
b?dzie pozyskiwany z terenu calej Polski. Zaklad bedzie mial oddzialywanie ogolnokrajowe.
Jezeli chodzi o SNS FOODS jest zainteresowany wspolpraca_ z naszymi rolnikami. B?d .̂ skupowac
pory, dyni? i cebul?. W przyszlosci planujq. dalsz .̂ rozbudow? zakladu.
Zaklad w Korytach buduje firma, ta ktora budowai chlodni? w Daszynie. Jest juz pozwolenie
budowlane i wodno-prawne wi?c rozpocz?to prace budowlane. Przewidziane jest uzycie
biologicznych filtrow do powietrza i z oczyszczalni sciekow. Do rowu b?dzie odprowadzana czysta
woda. Dla gminy najwazniejsz^. kwestia^ jest zlozenie projektu na dofinansowanie uzbrojenia
terenow inwestycyjnych zadanie. Jest on bardzo korzystne dla gminy z uwagi na modernizacj?
SUW i rozbudow? gazocî g. Mieszkancy wyrazili zgody na przejscie przez ich dzialfci z
wodociagiem i gazoci^giem. Ryoal Chicken zadeklarowal wplat? kwoty 300.000 zl do 15.12.2016
r. i 1000.000 zl do 30.04.2017 r.
Radny T.Dymny zapytal czy jest juz wykonany projekt
Wojt potwierdzil, ze jest wykonany.
Radny FLDabrowski powiedzial, ze zlozone zostalo pismo odwolawcze na wydanq. niezgodnie
z prawem decyzj? srodowiskowa_ i b§dzie dalej procedowane.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie wniosek radnego T.Dymnego o przeprowadzenie
glosowania imiennego nad uchwala^. Wynik gtosowania:
Za 6
Przeciw 8
Wniosek zostal odrzucony.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie uchwal? Nr XXXVI/184/2016 w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Daszyna na lata 2016-2030.
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Wynik glosowania:
Za 10
Przeciw 3 ( Radny KDabrowski glosowal ,,przeciw")*
Wstrzynrujace 2
Zgodnie z wola_ radnego H-DaJbrowskiego odnotowano w protokole irniennie jego glos.

Uchwala zostai przyjeta wiejkszoscia^ glosow.

Ad. 3
Przewodniczacy zapytal czy sa_pytania do tresci uchwaly Nr XXXWl 85/20 16 w sprawie zmian
w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok.
Nie zgloszono pytan.
Przewodniczacy odczytal i poddal pod glosowanie uchwaly Nr XXXVI/ 185/20 16 w sprawie zmian
w budzecie gminy Daszyna na 2016 rok. Wynik glosowania:
Za 11
Przeciw 0
Wstrzymujace 4
UchwalQ przyj^to wi^kszosci^. glosow .

Ad.4
Radni pytali dlaczego ponownie jest glosowana uchwala w sprawie przekazani nieodplatnie na
rzecz gminy dzialki w Korytach.
Pani EXaminski-pracownik urz^du gminy - wyjasnila, ze w dniu wczorajszym Notariusz zapoznal
si? z wczesniej podj^t^ uchwaly i stwierdzil., ze zgodnie z kodeksem post^powania cywilnego
w tresci musi bye uzyte slowo ,,darowizna". Stad koniecznosc ponownego podj?cia uchwary z nowa_

Radny HLDabrowsM zapytal czy jest wycena tej nieruchomosci i dlaczego uchwala nie jest
zaopiniowana przez radc§ prawnego zgodnie z zapisami staturu.
Pani E.Kaminska poinformowala, ze dzialk^ wyceniono na kwot? 223.000 zl za 2,01 ha.
Wojt powiedzial, ze jest akceptacja radcy.
Zakonczono dyskusj?.
Przewodniczacy odczytal i poddal pod glosowanie uchwal^ Nr XXXVI/ 186/20 16 w sprawie
wyrazenia zgody na przyj?cie darowizny nieruchomosci polozonej w obr^bie PGR Koryta.
Wynik glosowania :
Za 12
Przeciw 1
Wstrzymujajce 2
Uchwal? przyj^to wi^kszosci^. glosow .

Ad.5
W zwiajzku z wyczerpaniem porza^dku obrad Przewodnicza.cy zamknaj: XXXVI nadzwyczajna sesje
Rady Gminy w Daszynie.

Protokofowaia :
D.Kazmiercza

'iaikowski


